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SASON HAN ÇAYI HAYALET
AĞLARDAN TEMİZLENİYOR.
Bakanlığımızın 'İç Sularda Terkedilmiş Av Araçlarının Temizlenmesi Projesi' kapsamında 
Balıkçılık ve Su Ürünleri Genel Müdürlüğünün finansmanıyla Batman Sason Çayı'nda 
temizlik çalışması yapılarak nesli tükenmekte olan Bantlı Çöpçü Balığının gelecek 
nesillere aktarılması için başlatılan çalışmalar devam ediyor.
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Bakanlığımızın 'Deniz ve İç Sularda Terkedilmiş Av Araçlarının Temizlenmesi´ projesi kapsamında Sason Han Çayı 
temizleniyor. İl Müdürümüz Mehmet Aydın, Sason Çayı´nın terkedilmiş av araçlarından temizlendiğini belirterek ;
"Çayın yaklaşık olarak 26 kilometresini bu av araçlarından temizlemiş olacağız. Şu ana kadar 50 kilogram ağırlığında ağ 
temizliği yapıldı" dedi.

Bakanlığımızın 'İç Sularda Terkedilmiş Av Araçlarının Temizlenmesi Projesi' kapsamında Balıkçılık ve Su Ürünleri 
Genel Müdürlüğünün finansmanıyla Batman Sason Çayı'nda temizlik çalışması yapılarak nesli tükenmekte olan 
Bantlı Çöpçü Balığının gelecek nesillere aktarılması için başlatılan çalışmalar devam ediyor.

Bantlı Çöpçü Balığı 
nesli tehlike altında olup kırmızı 
listede yer alıyor.

Proje 2021'de önce deniz sularında başlanıldı. 
Şimdi de iç sularda özellikle nesli tehlikede olan, 
ilimizde de 'Bantlı çöpçü balığı' var. Bunların nesli 
tehlike altında olup kırmızı listede yer alıyor. 
Amacımız, vatandaşların suya bıraktıkları av 
araçlarını temizlemektir.

Bakanlığımızın Balıkçılık ve Su Ürünleri Genel 
Müdürlüğünün finansmanıyla bu projeyi 
sürdürüyoruz. Yüklenici firma ile birlikte bugün de 
Sason Çayı'nda temizleme çalışmalarını devam 
ettiriyoruz. 26 kilometrelik bir alanı temizledik. 
İnşallah yarın sonlandıracağız. Amacımız nesli 
tükenme tehlikesi altında olan Batman çöpçü 
balığı ve diğer canlı türlerimizin koruma altına 
alarak onlara daha geniş yaşam olanı 
oluşturmaktır. 

Av sezonu dışında veya belli bir uzunluğun altında 
olan balıkların üremelerinin sağlanması için 
balıkçıların kesinlikle avlanmamasını istiyoruz. 
Sahada jandarma ile beraber kontrollerimizi 
sürdürüyoruz. Dalgıçlarda su altı görüntüleme 
araçları var. Av araçlarını gördükleri zaman 
fotoğraflayabiliyorlar ve malzemeler yardımıyla 
sudan çıkarabiliyorlar. Şimdiye kadar 50 kilo 
ağırlığında ağ temizliği yapıldı. Önümüzdeki 
yıllarda iç sularımızdaki temizlik çalışmalarını 
sürdüreceğiz. Dedi.

26 kilometrelik 
bir alanı temizledik.

İÇ SULARDA TERKEDİLMİŞ AV ARAÇLARININ 
TEMİZLENMESİ PROJESİ

Sason Han Çayı hayalet ağlardan temizlenerek 
balık üreme alanlarının oluşturulmasının yanı sıra, 
balık ekosisteminin oluşturulması ve 
popülasyonun korunması nedeniyle başlatılan 
çalışmalarda 26 kilometrelik alanın temizlendiğini 
belirten İl Müdürümüz Mehmet Aydın, projenin 
bakanlık tarafından yürütüldüğünü söyledi. 



TARSİM BİLGİLENDİRME TOPLANTISI YAPILDI

Tarsim (Tarım Sigortaları Havuzu) 
bilgilendirme toplantısı İl Müdürlüğümüz 
toplantı salonunda gerçekleşti.

Batman İl Tarım ve Orman Müdürlüğümüz ile Tarsim
Van Bölge Müdürlüğü işbirliğiyle 30 Aralık 2022 
tarihinde İl Müdürümüz Mehmet Aydın, Tarsim Bölge 
Müdürü Meriç Özdemir, Şube Müdürlerimizin 
katılımıyla teknik personellere yönelik bilgilendirme 
toplantısı yapıldı. 

Çiftçilerin sarfettiği emeği Tarsim
sigortaları ile teminat altında 
korumayı amaçlamaktayız.

Toplantı açılış konuşmasında İl Müdürümüz Mehmet 
Aydın; 'Çiftçilerimize hizmet etme noktasında tüm 
personellerimiz olarak büyük gayret içerisindeyiz. 
Ülkemizde tarımsal faaliyette bulunan çiftçilerin 
sarfettiği emeği Tarsim sigortaları ile teminat altında 
korumaya çalışarak doğal afet, kuraklık hastalıklar ve 
zararlıların neden olduğu kayıpları kısmen de olsa 
karşılayarak üreticilerimizin en az kayıpla üretime 
devam etmelerini sağlamayı amaçlamaktayız. 

Tarsim bilgilendirme toplantılarını ilçelerimizde de 
düzenleyerek daha çok üreticiye ulaşmayı ve poliçe 
sayılarını artırmayı hedeflemekteyiz' dedi. Tarsim Van 
Bölge Müdürü Meriç Özdemir'in yaptığı sunumda; 
devlet destekli tarım sigortaları sistemini işleyişi, 
branşları, teminatları, poliçelendirmesi, bitkisel ve 
hayvansal üretim sigorta kapsamları ve sahada 
yaşanan problemlerin çözümü konularında bilgi verdi. 
Bilgilendirme toplantısı personelin sorularının 
cevaplanmasıyla sona erdi.

Tarım ve Orman Bakanlığı ile Batman Valiliğinin yılbaşı
denetim konulu yazılarına istinaden yaklaşan yılbaşı
nedeniyle tüketimi artması beklenen gıda ürünlerini
satan kuruyemiş, büfe, tekel bayileri vb. işletmelere
halk sağlığını korumak amacıyla İl Müdürlüğümüz
gıda kontrol görevlileri tarafından denetimleri
yapıldı. Söz konusu denetimler yılbaşına kadar devam
edilecektir.

YILBAŞI ÖNCESİ GIDA 
DENETİMLERİ YAPILDI.

Yılbaşı öncesi tüketimi artması 
beklenen gıda ürünlerinde 
denetim yapıldı.



Toplantıya İl Müdürümüz Mehmet Aydın, İl Müdür
Yardımcımız Reşat Çiftçi, Ziraat Odası Başkanı
Nizamettin Aydiş, ASKON Başkanı Selman Nasıroğlu,
Esnaf ve Sanatkarlar Odası Başkanı M. Sıddık Çiftçi, STK
ve kadın kooperatifleri temsilcileri ile yatırımcılar katıldı.

2022-2023 KIRSAL KALKINMA YATIRIMLARI 
TANITIM VE BİLGİLENDİRME TOPLANTISI 
GERÇEKLEŞTİRİLDİ

Bakanlığımızca 2006 yılında başlatılan 
ilimizde de uygulamaları devam eden 
"Kırsal Kalkınma Yatırımlarının 
Desteklenmesi Programı" nın 14.3 etabı 
ile ilgili tanıtım toplantısı
İl Müdürlüğümüz toplantı salonunda 
gerçekleştirildi.

Toplantı açılışında konuyla ilgili açıklama yapan İl Müdürümüz Sayın Mehmet Aydın; "Bakanlığımızca 2006 yılından
beri devam eden hibe programları çerçevesinde ilimizde bugüne kadar 94 milyon TL'lik 93 yatırım projesi
tamamlanarak ekonomiye kazandırılmış ve 1.172 vatandaşımıza istihdam sağlanmıştır.
Kırsalı geliştirme temel eksenli programda asıl amaç, tarımsal ürünlerin işlenerek ilave katma değer
sağlayacak şekilde pazara sunulmasının sağlanması ve buna bağlı olarak tarımsal sanayinin geliştirilmesidir.
Bu yıl yayınlanan kırsal kalkınma mevzuatı ile yatırımcılarımız bitkisel, hayvansal ve su ürünleri, soğuk hava
deposu, çelik silo, küçükbaş-büyükbaş hayvancılık ve hindi, kaz üretim tesisleri, mantar üretim tesisi
konularında başvuruda bulunulabilecektir. Kırsal Altyapı Yatırımları kapsamında küçük üreticilerimize yönelik
olarak örtü altı üretim, meyve bahçelerinin don ve dolu zararına karşı korunmasına yönelik tesisler, ahır-ağıl
ekipmanları temini, arıcılık konuları ile ekim, dikim, gübreleme, sulama, hasat-harman için gerekli makine-
ekipmana başvurun çiftçilerimiz de hibeden yararlanabilecektir.
Gerçek ve tüzel kişiler ile tarımsal kalkınma kooperatiflerinin de başvurabileceği program kapsamında proje
limitleri; yeni yatırımlarda 7 milyon-TL, tamamlama yatırımlarında 5 milyon-TL ve Teknoloji Yenileme ve
Kapasite Artırımı yatırımlarında 4 milyon TL'ye yükseltilmiştir. Projesi Bakanlığımızca uygun bulunan
yatırımcılarımız bu tutarlar dâhilinde kalan harcamalarının %50 sini hibe olarak alabileceklerdir. Şimdiden
ilimize, yatırımcılarımıza ve çiftçilerimize hayırlı olsun.'' dedi.

Kırsal Kalkınma ve Örgütlenme Şube Müdürü Erdoğan Avcı'nın sunumuyla devam eden Tanıtım Toplantısı, soruların
cevaplandırılması ile sona erdi.



TEPEBAŞI ve ÇARDAKLI’DA KIRSAL 
KALKINMA DESTEKLERİ ANLATILDI

Toplantıya Kırsal Kalkınma ve Örgütlenme Şube Müdürümüz Erdoğan Avcı ile Hasankeyf İlçe Müdürümüz Muharrem
Aksoy ve teknik elemanlar Özkan Patiz, Mehmet Özbayhan, Timur Köprü, M. Şah Tunç ve M. Emin Kül katıldı.

Bilgilendirme toplantıları kapsamında % 50 hibe destekli Bakanlığımız programlarından; Tarıma Dayalı Ekonomik
Yatırımlar, Altyapı Yatırımları, Makine-Ekipman ve Basınçlı Sulama ile 100 bin TL hibe destekli Kırsalda Uzman Eller
konularında vatandaşlarımız bilgilendirildi. Toplantılarda ağırlıklı olarak büyükbaş ve küçükbaş hayvancılık
konularında ahır-ağıl inşaatı ve müştemilatları ile hayvancılıkta barınak olarak kullanılan çadır ile ilgili bilgiler verildi.
Toplantı katılımcıların proje başvuruları hakkındaki sorularının cevaplanmasıyla sona erdi.

İl Müdürlüğümüz Kırsal Kalkınma ve Örgütlenme Şube Müdürlüğümüzce 
Hasankeyf ilçemize bağlı Tepebaşı ve Çardaklı köylerinde Kırsal Kalkınma 

Destekleri Hibe Programları ile ilgili bilgilendirme toplantıları yapıldı. 

İlimizde 1163 sayılı Kooperatifler Kanunu kapsamında 
ilk defa kurulan S.S. Hasankeyf Su Ürünleri Kooperatifi 
Genel Kuruluşunu 03.11.2022 tarihinde gerçekleştirerek 
tamamlamıştır. Hasankeyf Ilısu Baraj gölünde 
faaliyetini yürütecek olan kooperatifin İlimizde 
balıkçılığın gelişmesinde, ucuz kaliteli balık tüketme 
noktasında ciddi katkı sunacağı kesindir. Toplantıya 
katılan İl Tarım ve Orman Müdürlüğü Kırsal Kalkınma 
ve Örgütlenme Şube Müdürü Erdoğan AVCI 
"Kuruluşunu gerçekleştirdiğimiz su ürünleri 
kooperatifinin İlimizde ilk olması ve su ürünleri 
alanında ciddi katkı sunacağından önem arz 
etmektedir. Kooperatifin Kuruluş aşamasından şuana 
kadar Müdürlüğümüz olarak kendilerine her türlü 
desteği sunduk ve bundan sonrada Bakanlığımız 
tarafından su ürünleriyle alakalı yürütülen projelere 
başvurmaları halinde desteklerimizi sürdüreceğiz. 
Hasankeyf Su Ürünleri Kooperatifi öncelikle üyelere ve 
sonra da İlimize hayırlı olsun" dedi.

HASANKEYF SU ÜRÜNLERİ 
KOOPERATİFİ KURULDU



İl Müdürlüğümüz Gıda ve Yem Şubesi tarafından resmi gıda kontrol görevlilerince, yıllık İl Gıda Numune Alma
Planı kapsamında, gıda işletmelerinden numune alınmakta ve analizleri yapılmak üzere ilgili Gıda Kontrol
Laboratuvar Müdürlüklerine gönderilmektedir. Çıkan analiz sonuçları mevzuat açısından değerlendirilip gerekli
yasal işlemler yapılmaktadır.

Numuneler program dahilinde her ay olmak üzere süt ürünleri, hazır yemek, tatlı ve pastacılık ürünleri, dondurma
ve meyve suyu gibi sektörlerden alınmaktadır. Bu kapsamda sadece program dahilinde 48 adet numune alınması
planlanmış olup şimdiye kadar 44 numune alınmıştır. 2022 yılında Türk Gıda Kodeksine aykırı faaliyet gösterdiği
tespit edilen işletmelere idari para cezası uygulanmış olup uygunsuz ürünler piyasadan toplatılmıştır.

GIDA DENETİMLERİMİZ ARALIKSIZ 
DEVAM EDİYOR


